

科学灭菌、守护生命、协同共进——阜阳市人民医院圆满举办第四届世界灭菌科学日暨消毒供应中心开放日活动

Scientific Sterilization, Patient Safety, and Collaborative Practice — 4th International Day of Sterilisation Sciences: CSSD Open Day Event Held at the Fuyang People's Hospital



4月9日，阜阳市人民医院成功举办了以“科学灭菌、守护生命、协同共进”为主题的世界灭菌科学日暨消毒供应中心开放日活动。全院各职能科室负责人、临床科室主任、护士长共三十余人参加活动。

On April 9, Fuyang People's Hospital hosted an Open Day event for the International Day of Sterilisation Sciences under the theme “Scientific Sterilization, Patient Safety, and Collaborative Practice.” More than 30 participants attended, including department heads, clinical directors, and head nurses from across the hospital.



院党委委员、副院长张芳军参加活动并代表医院致辞。张芳军表示，科学灭菌是保障患者安全、提升医疗质量的核心保障，更是守护患者生命健康的重要基石。消毒供应中心作为医院感染控制的“关键防线”，承担着全院复用诊疗器械、器具和物品的清洗、消毒、灭菌及供应全流程工作，每一件器械的规范处理与每一次灭菌操作的严谨执行，均直接关乎患者安全。在世界灭菌科学日举办此次开放日活动，既是对行业号召的积极响应，更是搭建临床与消毒供应中心高效沟通桥梁的重要实践。希望以此次活动为契机，建立院内外、科室间长效沟通机制，推动工作配合更加高效顺畅，共同促进医院医疗质量持续提升。

Zhang Fangjun, Member of the Hospital Party Committee and Vice President, attended the event and delivered an opening speech on behalf of the hospital. He noted that effective sterilization is fundamental to patient safety and healthcare quality. As a key department in infection prevention and control, the CSSD is responsible for the reprocessing of reusable medical devices—including cleaning, disinfection, sterilization, and distribution. The consistent and proper processing of each instrument plays a direct role in ensuring patient safety. He added that this event not only responds to the global initiative but also provides an opportunity to

strengthen communication between clinical departments and the CSSD. He also hoped that the event would improve coordination in clinical support.

为帮助参会人员直观、全面了解消毒供应中心工作全貌，中心工作人员精心制作了专题科普视频。视频以真实工作场景为背景，生动还原了器械从回收、清洗、消毒到包装、灭菌、发放的全流程操作细节，细致展现了消毒供应团队坚守岗位、严谨务实的职业精神与专业素养，使在场的职能科室领导及临床主任、护士长对消毒供应工作形成全新认知，深刻体会到这份“幕后工作”的严谨性与重要价值。

To provide participants with a clear and comprehensive view of CSSD, the staff prepared an educational video. Drawing on actual practices, the video presented the reprocessing procedures—from instrument collection, cleaning, and disinfection to packaging, sterilization, and distribution. The video offered a detailed look at daily practice and highlighted the professionalism and discipline of the CSSD team, helping participants gain a deeper understanding of the department's role and its importance in supporting safe clinical care.



为精准对接临床一线需求，优化工作流程并提升服务响应效率，活动专门设置专题座谈环节，围绕“消毒供应中心如何高效配合临床工作”展开深度研讨。座谈中，与会嘉宾充分肯定了消毒供应中心在保障医疗安全、提升服务质量方面取得的显著成效，同时结合临床实际需求提出了建设性意见建议。

A discussion session was held to explore how the CSSD can better support clinical practice. Participants shared feedback based on clinical experience and offered practical suggestions for improving sterile supply service. They also expressed strong recognition of the CSSD's contribution to patient safety and healthcare service quality.



此次开放日活动不仅揭开了消毒供应工作的“神秘面纱”，增进了各临床科室与职能部门对中心工作的理解与支持，更成功搭建起跨科室高效沟通协作平台，为后续优化工作流程、提升服务质效、深化科室协同奠定了坚实基础。

This Open Day event provided valuable insight into CSSD operations and strengthened understanding across clinical and administrative departments. It also created a platform for more effective cross-department communication and collaboration, laying the foundation for continued improvements in procedure and service.



阜阳市人民医院消毒供应中心将以此次开放日活动为新起点，持续深耕灭菌专业领域，紧跟行业技术发展前沿，系统吸纳活动收集的意见建议，不断推进管理精细化、操作标准化与发展智慧化建设，以更严谨的质控体系、更优质的服务保障，为全院医疗质量安全保驾护航。

Looking ahead, the CSSD will continue to strengthen management and service delivery, with an ongoing focus on quality and innovation in support of safe, high-quality patient care and the hospital's development.